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یک بانوی اهل سنت فرماندار 
شهرستان اوَِز 

شـــیراز - اســـتاندار فارس بـــا صدور حکمـــی، خانم 
فروغ هاشـــمی را به عنـــوان سرپرســـت فرمانداری 

شهرســـتان اوِز معرفـــی کرد.
در حکم اســـتاندار فارس آماده است: به موجب این 
حکم و بنا به پیشـــنهاد سرپرست معاونت سیاسی، 
امنیتی و اجتماعی، جنابعالی را به عنوان سرپرست 

فرمانداری شهرستان اوِز منصوب می نمایم.
فروغ هاشـــمی دانش آموخته دکترای فلسفه تعلیم 
و تربیـــت، رئیـــس اداره فرهنـــگ و ارشـــاد اســـامی 
شهرســـتان اوِز و دبیر هیأت پایتخت کتـــاب ایران و 

مدرس دانشـــگاه و فعال فرهنگی اســـت.

خسارت سیل به 2 هزار منزل مسکونی 
در گیلان

رشـــت - مدیـــرکل مدیریت بحـــران گیـــان، با بیان 
اینکه ۳۰ ارزیاب خســـارت در حال بررســـی و تعیین 
خســـارت خانه به خانه مناطق ســـیل زده هســـتند، 
گفت: طبق برآوردهـــای اولیه حـــدود دو هزار منزل 

متأثر از ســـیل و آبگرفتگی شـــدند.
محمدعلـــی ویشـــکایی با اشـــاره بـــه وقوع ســـیل و 
آبگرفتگـــی در اســـتان گیان طـــی روزهـــای ۱۹ و ۲۰ 
بهمن، اظهار کرد: خیابان های دیانتی و ۱۲۲رشـــت، 
گلســـار، پیربازار، سیاه اســـطلخ و خمام گرفتار سیل 
شدند. خوشبختانه سطح آب رودخانه های زرجوب، 
گوهررود و پیربـــازار فروکش کرده و امدادگران هال 
احمر و گروه های جهادی بســـیج در حال پاکســـازی 

منازل و معابر هســـتند.
وی از مســـاعدت باعـــوض صندوق بیمـــه حوادث 
طبیعی ســـاختمان خبـــر داد و تأکید کرد: ســـازمان 
مدیریت بحران نیز آماده ارائـــه کمک های باعوض 

به مردم آســـیب دیده است.

افتتاح طرح تولید شمش فولادی 
گامی در جهت توسعه و اشتغال ایلام

ایلام- طرح تولید شـــمش فولادی در شـــرکت فولاد 
زاگرس ایوان، طی مراســـمی با حضور معاون علمی 
و فنـــاوری ریاســـت جمهوری و جمعـــی از مســـئولان 

اســـتانی افتتاح شد.
حســـین افشـــین، معاون علمی، فنـــاوری و اقتصاد 
دانش بنیـــان رئیس جمهـــوری گفت: بایـــد فاصله 
بیش از ۱۳ ســـاله اســـتان ایام برای توســـعه یافتگی 
و صنعتی شـــدن با ســـایر نقاط کشـــور جبران شود. 
وی افـــزود: به نمایندگی از هیأت دولت تاش داریم 
موارد اســـتان ایام را به ســـمع و نظر دولت رسانده و 
پیگیر مســـائل مرتبط با این استان باشیم. مدیرکل 
صنعت، معدن و تجارت اســـتان ایام نیز پروژه فولاد 
زاگـــرس ایوان را یکـــی از پروژه های مهم و شـــاخص 
اســـتان معرفی کرد و گفت: شـــرکت فـــولاد زاگرس 
ایوان با ســـرمایه گذاری یک هزار و۲۰۰ میلیارد تومان 
به بهره برداری رســـید. »ســـارا فاحی« نماینده مردم 
اســـتان ایام در مجلس شورای اســـامی نیز گفت: 
این طرح نه تنها به توســـعه صنعت فولاد در اســـتان 
کمک می کنـــد، بلکه زمینه اشـــتغال جوانان و رونق 
اقتصادی منطقـــه را هم فراهم می ســـازد. وی اظهار 
کـــرد: دولت و بخش خصوصی بایـــد در کنار هم و با 
همکاری و همدلی، زمینه رشـــد و پیشرفت استان را 
فراهـــم کنند. ما از ســـرمایه گذاران بخش خصوصی 
دعـــوت می کنیـــم در پروژه هـــای مختلـــف اســـتان 
مشـــارکت کنند و از حمایت های ما بهره مند شوند.

ایران در »ایران«
استان بوشهر 

با دارا بودن 
بیش از 

70درصد 
ظرفیت های 

صنایع نفت گاز 
و پتروشیمی 

کشور از مناطق 
استراتژیک 

و حساس 
زیست محیطی 

محسوب 
می شود اما 

علی رغم 
اهمیت 

اقتصادی؛ این 
صنایع آلودگی 

های زیست  
محیطی ای را 
درحوزه های 

آب، خاک و دریا 
ایجاد کرده اند

با وجود استقرار 50 میدان نفتی و گازی در 
استان، اما هیچ شرکت نفت و گازی دفتر 

خود را در بوشهر مستقر نکرده و تصمیمات 
از تهران، خوزستان و سایر استان ها اتخاذ 

می شود. آیا در این خصوص برنامه ای دارید؟
 ایـــن موضـــوع دغدغـــه مهـــم مـــردم و البتـــه 
مســـئولان هم هســـت. همچنیـــن درخصوص 
نظام منـــد شـــدن مســـئولیت های اجتماعـــی 
و اینکـــه اعتبـــارات به صـــورت جزیـــره ای هزینه 
نشود، مشـــکل را با معاون اول رئیس  جمهوری 
مطـــرح کـــرده و امیدواریم در مســـیر تحقق آن 
شـــاهد تصمیمـــات خوبـــی باشـــیم. همچنین 
معاونـــت انـــرژی و پتروشـــیمی در اســـتانداری 
بوشـــهر در آینده نزدیـــک ایجاد خواهد شـــد. از 
ســـوی دیگـــر پیگیر کســـب مجوز وزارت کشـــور 
بـــرای ایجاد ایـــن معاونت با ۲ اداره کل هســـتیم 
تـــا پیگیری حـــق و حقـــوق اســـتان از مجموعه 
نفت و گاز و پتروشـــیمی به صـــورت تخصصی تر 

دنبال شـــود.

شما در صحبت های اخیر خود از حمایت 
سرمایه گذاران و ارائه مشوق به این افراد 

خبر داده اید؛ در این زمینه چه برنامه ای 
برای رفع پیچ وخم های اداری و سهولت کار 
سرمایه گذاران دارید. درواقع بفرمایید چه 

مشوق هایی برای رشد سرمایه گذاری در 
استان در نظر گرفته اید؟

 بخـــش خصوصـــی نقش مؤثـــری در توســـعه و 
پیشـــرفت دارد. بـــه همیـــن خاطـــر از روز اول 
تمهیـــدات  تاکنـــون  اســـتان  در  مســـئولیتم 
ویژه ای بـــرای جـــذب ســـرمایه گذاران داخلی و 
خارجـــی در اســـتان ارائه کـــرده ام. بـــا توجه به 
اهمیـــت موضوع؛ تشـــکیل کارگروه رفـــع موانع 
تولید کنندگان و ســـرمایه گذاران نیز در دســـتور 
کار قـــرار گرفته اســـت. همچنین تاش شـــده 
تـــا بـــا اســـتفاده از ظرفیت هـــای مـــرزی زمینه 
ارتباط  با کشـــورهای حاشـــیه خلیج فارس برای 
جذب حداکثـــری ســـرمایه گذاری خارجی را نیز 

فراهـــم کنیم. 
درایـــن زمینـــه ارائه تســـهیات قانونـــی مناطق 
آزاد تجـــاری، معافیـــت مالیـــات ۱5 ســـاله برای 
دریافت کنندگان، ارائه مجوز فعالیت اقتصادی، 
فراهم کردن امـــکان ورود اتبـــاع خارجی بدون 
اخـــذ روادیـــد، ســـرعت دادن بـــه خدمـــات 
بانک هـــای دولتی، عدم محدودیـــت در انتقال 
ارز به دیگر مناطـــق آزاد و... از دیگر اقدامات در 

این زمینه اســـت.

 - چشم انداز برنامه پنج ساله هفتم این است 
که شمار گردشگران خارجی افزایش یابد. با 
توجه به اینکه بوشهر یکی از 
استان های ساحلی با 
ظرفیت گردشگری 

بی شمار به حساب 
می آید، شما 

چه برنامه ای 
برای توسعه 

زیرساخت های 
حوزه گردشگری 

در استان دارید؟

 

توســـعه اماکـــن اقامتـــی و افزایـــش امکانـــات 
تفریحـــی در مناطـــق گردشـــگر پذیر و توســـعه 
تمهیـــدات  از  حمل ونقـــل  زیرســـاخت های 
اندیشیده شـــده در این عرصه است. همچنین 
تـــاش داریـــم بـــا ایجاد هتل هـــای پیشـــرفته و 
توســـعه امکانات در سواحل، زمینه حضور بیش 
. کنیـــم هـــم  فرا ا  ر ن  شـــگرا گرد پیـــش  ز  ا

 تاش شـــده با توسعه زیرســـاخت های موجود 
در بنـــدر دیر و تکمیل پایانـــه بین المللی دریایی 
مرکز اســـتان، زمینه را برای جذب گردشـــگران 
حوزه خلیج  فـــارس فراهم کنیـــم. همچنین در 
برگزاری نمایشـــگاه و رویداد های ملی در فصول 
خـــوش آب وهـــوا، زمینـــه حضـــور گردشـــگران 
بیشـــتری را فراهم خواهیم کرد. از ســـوی دیگر 
معرفی جاذبه ها و مواریـــث ناملموس آیین های 
مذهبی به عنوان گردشـــگری مذهبی که شامل 
ســـینه زنی ســـنتی و ســـنج و دمام اســـت نیز در 

دســـتورکار قرار گرفته است.

 شما در صحبت های اخیر خود قول پیگیری 
برای همکاری بین وزارت نفت در حوزه 

اشتغال، تقویت و توسعه زیرساخت های 
استان را به مردم دادید. در این زمینه بیشتر 

توضیح دهید.
با وجود تکلیفی که در زمینه اشـــتغال 5۰ درصدی 
نیروهـــای بومـــی در صنایـــع وجـــود دارد، ما نیز 
موضـــوع را با جدیت پیگیری کرده ایم. همچنین 
مکاتباتی با پتروشـــیمی ها و پالایشگاه های پارس 
جنوبـــی داشـــته ایم تا میـــزان اشـــتغال جوانان 
تحصیلکرده بومی را افزایش دهند. برای افزایش 
ســـهم مدیریتی جوانـــان متخصص اســـتان در 
صنایع نفـــت و گاز نیز اقدامات لازم انجام شـــده 
و با وزرای مربوطه دیدار و مذاکره شـــده  اســـت.

 موضوع ته لنجی ها از دیرباز در استان 
ح بوده و اقتصاد مردم استان به این  مطر

موضوع گره خورده است. در حال  حاضر با 
ابلاغ دستورالعمل جدید، شما چه برنامه ای 

برای نجات ته لنجی ها از تصمیمات 
سلیقه ای و تبدیل آن به یک امر باثبات و 

درآمدزا برای بهبود معیشت مردم استان 
دارید؟

 همان گونـــه که همه می دانیم تجـــارت ملوانی یا 
ته لنجی یک رویه تجارت ســـنتی و بومی منطقه 
جنوب بـــوده و بـــر دو اصل اســـتوار اســـت. اول 
اینکه این کار زمینه اشـــتغال دریا محور را تقویت 
کرده و دوم اینکه این حرفه براســـاس مزیت های 
نســـبی منطقه شـــکل  گرفتـــه اســـت. برهمین 
اســـاس در اســـتان های جنوبی بویژه در استان 
بوشـــهر در ســـال های متمـــادی ســـرمایه گذاری 
کان پیرامونـــی آن انجام  شـــده اســـت. از این رو 
بـــدون تردیـــد این شـــیوه تجاری قابـــل حذف یا 

نیست. جایگزین 
بر این اســـاس بـــا همکاری نماینـــدگان مجلس، 
نماینـــده ولـــی  فقیـــه، امـــام  جمعـــه بوشـــهر و 
نمایندگان اســـتان در مجلس خبـــرگان رهبری، 
برای بهبـــود وضعیت اقتصاد دریـــا محور نهایت 
تـــاش خـــود بویـــژه در موضـــوع تـــه لنجی ها را 
انجـــام داده و ســـعی کرده ایـــم تصمیمـــی گرفته 
شود که معیشت ســـاحل نشینان آسیب نبیند. 
لذا تاکنون جلســـات متعددی بـــا وزرا و معاونین 
رئیس  جمهوری داشـــته ایم و به نتایج مناســـبی 
رســـیده ایم. دراصل با حمایت هـــای دولت برای 
نجات ته لنجی از تصمیمات ســـلیقه ای و تبدیل 
آن بـــه یک امـــر باثبـــات و درآمـــدزا بـــرای بهبود 
معیشت مردم اقداماتی در دستورکار قرار گرفته 

اســـت که بـــزودی اعام خواهد شـــد.
 به مردم شـــریف اســـتان اطمینان می دهم که با 
جدیت منافع همه بخش های اقتصادی وابسته 
به تـــه لنجی را دنبـــال خواهم کـــرد. حتی اولین 
نامه بنـــده به عنوان اســـتاندار بوشـــهر موضوع 
ته لنجـــی بـــود و تأکیـــد بر تـــداوم باثبـــات رویه 
ته لنجی بـــا بیشـــترین رســـوب گذاری منافع در 

اســـتان را داشته ام.

ع در آستانه سفر رئیس جمهوری در گفت و گو با » ایران« تأکید کرد ارسلان زار

اقتصاد دریا محور و انرژی؛ دو ریل  توسعه بوشهر

 گفتمان وفاق در دولت چهاردهم به دنبال 
بهره مندی از توانمندی افراد برای عبور از 

چالش ها و مشکلات است. بوشهر هم یکی 
از استان های مهم کشور بوده که همواره 

دولت ها تلاش کرده اند آسیب ها و مشکلات 
این استان را برطرف کنند. در این زمینه 

مهم ترین اولویت شما به عنوان نماینده 
دولت چهاردهم چه موضوعی بوده و برای آن 

چه برنامه ای دارید؟
گفتمـــان وفـــاق از اولویت های دولـــت چهاردهم 
اســـت و به تبع آن در استان بوشهر نیز این مسأله 
مورد توجه و تأکید قرار دارد. از این رو برای توســـعه 
اســـتان از همه ظرفیت ها اســـتفاده خواهد شد. 
بهبود حوزه های اقتصادی از جمله ارتقای ســـطح 
رفـــاه خانواده ها، اجرایی کردن برنامه ملی تقویت 
کســـب وکار، بهبود معیشـــت مرزنشـــینان، ایجاد 
اشـــتغال پایدار در مناطـــق مـــرزی و... از اهداف 
مورد تأکید دولت در اســـتان اســـت. در این زمینه 
تاش داریم تا با اســـتفاده از ظرفیت های اقتصاد 
دریـــا محور زمینه رشـــد اســـتان را بیـــش از پیش 

فراهم کنیم.
در حـــوزه عمرانـــی نیز توســـعه ارتباطـــات ریلی به 
شـــبکه سراســـری خـــط آهن بـــرای اتصـــال بندر 
بوشـــهر به کریـــدور شـــمال- جنـــوب و خط آهن 
سراســـری از مهم ترین برنامه های اســـتان است. 
تاش برای تســـریع در تکمیل و راه اندازی راه آهن 
شـــیراز- بوشهر- عســـلویه که مصوبه بهره مندی از 
اعتبـــار تهاتر نفت را نیـــز دارد، در دســـتور کار قرار 

است. گرفته 

البته حقیقتاً اصلی ترین بحران اســـتان مشـــکل 
آب شـــرب و کشـــاورزی اســـت کـــه کم بارشـــی و 
خشکســـالی های مســـتمر ســـالیان اخیـــر ایـــن 
وضعیـــت را تشـــدید کـــرده اســـت. لـــذا انتصاب 
معـــاون عمرانی از چهره ای کـــه متخصص ملی در 
حوزه آب اســـت گامی به ســـمت پیگیـــری مؤثر در 
مســـیر رفع این مشکل اســـت. کوشش می کنیم 
با برنامه ریزی و اقداماتی نظیر تســـریع در تکمیل 
پروژه هـــای آب شـــیرین کـــن و پروژه هـــای اصاح 
شـــبکه، در کوتاه مدت و میان مدت وضعیت آب 
اســـتان را بهبود ببخشیم، هرچند خرید تضمینی 
آب از آب شـــیرین کن هـــا نیازمنـــد اعتبـــار بالایی 
اســـت. بر این اســـاس یکی از مهم ترین مطالبات 
مردم اســـتان از دولت توجه به موضوع آب است.

بوشهر با دارا بودن منابع عظیم نفت، گاز و 
بنادر مهم، یکی از قطب های مهم صنعتی 

و اقتصادی کشور است و با فرصت های 
بکر در حوزه اقتصادی و صنعتی و بویژه 

پتروشیمی، کشاورزی، بازرگانی و صادرات 
و... می تواند با هم افزایی بیشتر منجر به 

ارتقای شاخص های رشد استان شود. در این 
زمینه شما چه اهدافی را برای استان ترسیم 

کرده اید؟
 اســـتفاده از ظرفیت های نفت، گاز وپتروشـــیمی 
نقـــش مهمی در بهبود شـــاخص های توســـعه ای 
اســـتان دارد. اعتبـــارات آلایندگـــی از منابع مهم 
بودجـــه ای هســـتند کـــه بویـــژه بـــرای شـــهر و 
روســـتاهای متأثر از آلاینده های زیســـت محیطی 

مـــورد توجـــه هســـتند. در ایـــن زمینـــه تشـــکیل 
کارگروهی با همراهی محیط  زیســـت و سمن های 
مردمـــی و محققیـــن و پژوهشـــگران در اولویـــت 

قرار دارد.

با وجود اینکه بوشهر یکی از قطب های مهم 
صنعتی کشور بوده، رفتن به سمت صنایع 

سبز از اهمیت بالایی برخوردار است. آیا 
استفاده از این تکنولوژی ها را دنبال خواهید 

کرد؟
 بـــرای کاهـــش آلاینده هـــا و ســـبز شـــدن صنایع 
از همـــه ظرفیت هـــای قانونـــی بهـــره می بریـــم تا 
ســـامت شـــهروندان به مخاطره نیفتد. استفاده 
از ظرفیت دانشـــگاه ها و پارک هـــای علم و فناوری 
در ایـــن زمینه مورد اهمیت ویژه بوده و در دســـتور 
کار جدی قرار گرفته اســـت. اســـتان بوشهر با دارا 
بـــودن بیـــش  از 7۰درصـــد ظرفیت هـــای صنایع 
نفت، گاز و پتروشیمی کشور از مناطق استراتژیک 
و حســـاس زیســـت محیطی محســـوب می شـــود 
امـــا بـــا وجـــود اهمیـــت اقتصـــادی؛ ایـــن صنایع 
آلودگی هـــای زیســـت محیطی درحوزه هـــای آب، 

خـــاک و دریا ایجـــاد کرده اند.
 در حـــوزه آلودگـــی هـــوا با وجـــود مصوبـــه هیأت 
وزیران)کاهش آلودگی های منطقه ویژه اقتصادی 
انـــرژی پـــارس( همچنـــان فیلترینـــگ و انتشـــار 
آلایندگی از ســـایر منابع به محیط زیســـت یکی از 

معضات صنایع اســـت.
برهمین اســـاس نیاز به اجـــرای دقیق برنامه های 
مصوبه کاهش آلودگـــی و احداث تصفیه خانه های 
صنعتی پیش بینی شده و استقرار سیستم پایش 
آناین آلودگی ضروری است. صنایع پتروشیمی و 
پالایش نفت نیز باید نســـبت بـــه باز یابی گازهای 
فلـــر و همچنین حـــذف فنل های موجـــود اقدام 
کنند. همچنین صنایع نفت، گاز و پتروشیمی که 
ســـالانه حجم قابل  توجهی پساب تولید می کنند 
باید نســـبت به احداث تصفیه خانه های تخصصی 
بـــا فناوری پیشـــرفته، نصب سیســـتم های پایش 
آنایـــن بر خروجـــی تصفیه خانه ها، بـــاز چرخانی 

و بازیافت پســـاب ها اقدام کنند.
چالش هـــای  دیگـــر  از  نیـــز  خـــاک  آلودگـــی   
زیست محیطی استان محســـوب می شود. اگرچه 
مرکز مدیریت پسماند صنعتی در مناطق عسلویه 
و کنـــگان ایجاد شـــده اما نیـــاز به گســـترش این 

مراکـــز در ســـایر شهرســـتان ها داریم .

»بوشـــهر« امروز مقصد پنجمین ســـفر اســـتانی رئیس جمهوری و اعضـــای هیأت دولت چهاردهم اســـت. 
اســـتانی با ظرفیت هـــا و منابع عظیم انـــرژی و بنادر اســـتراتژیک و فرصت هـــای بکر در حـــوزه اقتصادی و 

صنعتی و بویژه پتروشـــیمی، کشـــاورزی، بازرگانی و صادرات.
ع«، اســـتاندار بوشـــهر که یکی از اســـتانداران بومی دولـــت چهاردهم اســـت، در گفت و گوی  »ارســـلان زار
اختصاصـــی با »ایـــران« به تشـــریح ظرفیت ها و برنامه های دولت برای توســـعه زیرســـاخت های اســـتان و 
بهبود شـــاخص های اشـــتغال، تولید، بهـــره وری، محیط زیســـت و کشـــاورزی پرداخـــت. برنامه هایی که با 
ســـفر رئیس جمهوری به این اســـتان و تصویب طرح و اتخـــاذ تصمیم های عملیاتـــی می تواند رنگ تحقق 

به خـــود گیرد.

گفت و گو

شیما جهانبخش
خبر نگار


